
EGYESÜLETI KÖZLEMÉNYEK 

Választmányi ülés. 

A z Országos Erdésze t i Egyesü le t i g a z g a t ó - v á l a s z t m á n y a f. hó 5-én 
ülést t a r t o t t , a m e l y e n m e g j e l e n t e k : Báró Waldbott Kelemen e lnök, Térfi 
Béla és ifj. gróf Teleki József a le lnökök, Biró Zoltán ügyvezető , továbbá 
gróf Andrássy Sándor, Bencze Pál, Beyer Jenő, gróf Keglevich Gyula, 
Kovács Gábor, vitéz Lámfalussy Sándor, gróf Mailáth György, dr. Osztro
luczky Miklós, Orosz Antal, Papp Béla, dr. Papp-Szász Tamás, Pászthory 
Ödön, báró Prónay György, Riedl László, Rochlitz Béla, Takács Zsigmond, 
Tóth Bódog, Vrbánfy Ignác, Vuk Gyula és Zsombory Ignác v á l a s z t m á n y i 
tagok , Véssei Ferenc egyesüle t i t a g és dr. Mihályi Zoltán t i t k á r . 

T á v o l m a r a d á s u k a t k i m e n t e t t é k : ~dr. Ajtai Sándor, gróf Apponyi 
Károly, báró Biedermann Imre, Czillinger János, gróf Esterházy Móric, 
Fekete Zoltán, vitéz gróf Festetics Kristóf, Ivanich Ferenc, dr. Kiss Fe
renc, Lady Géza, Lengyel Sándor, vitéz Marsóy Ferenc, Mafusovits Péter, 
Molcsány Gábor, vitéz Oncsay László, Rimler Pál és Roth Gyula. 

Báró Waldbott Kelemen m e g n y i t ó j á b a n kegyeletes s z a v a k k a l emlé
kezet t m e g gróf Zelenski Róbert e l h u n y t á r ó l , a k i b e n a  m a g y a r közgazda
ság i é let e g y i k l e g k i v á l ó b b képvise lő jé t , a h a z a i erdőgazdaság á ldozat 
kész, me legsz ívű b a r á t j á t és az i g a z g a t ó - v á l a s z t m á n y közt iszte letben á l ló 
nesztorát vesztet te e l . A z egyesület j e g y z ő k ö n y v b e n ö r ö k í t i m e g az e l 
h u n y t emlékét és h á t r a m a r a d o t t j a i n a k mélységes részvétét to lmácsol ja . 

E z u t á n az elnök r ö v i d e n v á z o l t a az Áre l lenőrzés Országos K o r m á n y 
b iz tosának a t ű z i f a legmagasabb á r á t m e g á l l a p í t ó 9210/1939. számú r e n 
deletével kapcsolatosan a ha tóság i intézkedés je lentőségét és a n n a k a 
r e m é n y é n e k adot t k i fe jezést , h o g y a t o v á b b i egészséges ár fe j lődést most 
m á r semmi z a v a r ó k ö r ü l m é n y n e m f o g j a h á t r á l t a t n i . 

Dr. Mihályi Zoltán t i t k á r a fo lyó ü g y e k r ő l t e t t je lentést . B e m u 
t a t t a a f ö l d m í v e l é s ü g y i m i n i s z t e r 135.607/1939. V I I I . a. 1 . sz. l e i r a t á t , a m e l y 
a legkisebb mezőgazdasági m u n k a b é r e k m e g á l l a p í t á s á r ó l szóló t ö r v é n y 
j a v a s l a t előadói tervezetéhez k é r t az egyesület tő l hozzászólást. M i u t á n az 
ü g y i r a t o t a z egyesület csak szeptember 28.-án k a p t a m e g és október 1.-ig 
k e l l e t t r á vá laszt a d n i , az i g a z g a t ó - v á l a s z t m á n y összehívására n e m vol t 
idő és ezér t az elnökség sa já t ha táskörében in tézkedet t . A z egyesület első
sorban azt ké r te , hogy a z e rdőgazdaság i m u n k á k különlegességére va ló 
t e k i n t e t t e l m i n d a z o k b a n a  v á r m e g y é k b e n , a m e l y e k n e k erdősültsége az 
5%-ot m e g h a l a d j a , á l l í t s o n f e l a m i n i s z t é r i u m k ü l ö n erdőgazdasági m u n k a 
b é r m e g á l l a p í t ó b izot tságokat és m i n d j á r t j a v a s l a t o t is te t t a bizot tságok 
összetételére vona tkozó lag , egyben ped ig r á m u t a t o t t azokra a nehéz
ségekre is, a m e l y e k a m u n k b é r e k v á r t emelkedésével az erdőgazdaság te l 
jesítőképességét veszélyeztetnék. 

A fe l ter jesztést az i g a z g a t ó - v á l a s z t m á n y j ó v á h a g y ó l a g tudomásul 
ve t te . 



A titkár bejelentette, hogy Béky Albert ny. min. tanácsos előre
haladott korára va ló hivatkozással lemondott igazgató-választmányi tag
ságáról. A z igazgató-választmány ezt őszinte sajnálkozással vette tudomá
sul és hálás köszönetét nyilvánította Béky Albertnek sok évi odaadó fára
dozásáért. 

Jelentette a titkár, h o g y a Nemzetközi Erdészeti Központ és a 
Magyar Kézművesek és Kereskedők Országos Szövetsége az „Erdészeti 
Lapok"-nak cserepéldányként való megküldését kérték Javaslatára az 
igazgató-választmány a csereviszonyhoz hozzájárult és engedélyezte azt is, 
h o g y a Felvidéki Egyetemi és Főiskolai Hal lgatók Egyesületének a kiadó
hivatal az „Erdészeti Lapok"-at visszavonásig díjtalanul tiszteletpéldány
ként küldhesse meg. 

Szóvátette a titkár az erdészruha ügyét is. A debreceni közgyűlés 
határozata értelmében már érdemleges tárgyalásokat folytatott a meg
felelő szövetek gyártása érdekében. De időközben — október hó 12-én — 
megjelent az iparügyi miniszter 52.160/1939. számú rendelete, amely a 
gyap júáruk készítésénél 50 százalék műanyag felhasználását írja elő. 
Miután nem látszik célszerűnek az egyenruha felújítását gyengébb minő
ségű szövettel elkezdeni és a háborús idő bizonytalansága egyébként is 
megfontolásra int, a titkár a gyakorlati megvalósítás felfiigesztését 
javasolta. 

A választmány az indí tványhoz egyhangúlag hozzájárult. 

Bíró Zoltán ügyvezető részletesen ismertette az Árel lenőrzés Or
szágos Kormánybiz tosának a tűzifa legmagasabb árának megállapítása 
tárgyában kiadott 9210/1939. sz. rendeletét. A földmívelésügyi miniszté
rium erdészeti főosztálya teljes erejével támogatta az érdekképviselet fel
terjesztését és ezért az erdőbirtokosság őszinte hálája illeti. A kormány
biztos is a l egnagyobb jóindulattal kezelte a kérdést és nem rajta múlott , 
h o g y nem teljesíthette az egyesület minden kívánságát. A rendelet min
denesetre véget vet a hosszantartó bizonytalanságnak és szilárd alapot 
szolgáltat ahhoz, h o g y az árfejlődés kérdésében az összes számottevő té
nyezők megfelelően érvényesüljenek. Kér i az erdőgazdaságok vezetőit , 
gyűjtsék szorgalmasan a téli termelési idényben a tűzifa önköltségi árára 
vonatkozó adatokat, h o g y már kora tavasszal kérni lehessen az esetleg 
szükséges módosításokat. Meggyőződése , h o g y nyáron, amikor már a friss 
termelésű fa is p iacra kerül, a kormány nem fog elzárkózni a 2 éves szá
raz fa árának megfelelő felemelése elől . 

Dr. Osztroluczky Miklós a hasított dorongnak a hasábbal va ló egyenlő 
elbírálására illetve az éger és nyírnek a kemény-lombfa csoportba va ló 
sorolására vonatkozólag kért felvilágosítást . Véssei Ferenc, v. Lómfalussy 
Sándor és Zsombory Ignác hozászólása után az igazgató-választmány meg
nyugvással • vette tudomásul a rendelet intézkedéseit és az ügyvezető in
dí tványára ú g y határozott, h o g y a hasított dorongra vonatkozólag minden 
kétséget eloszlató választ kór az árkormánybiztosságtól . 

A z elnök ismertette a fö ldmívelésügyi miniszter 118.531/1939. sz. 
leiratát, amelyben az Országos Erdőgazdasági Tanács megbízatásának a 
folyó év végével bekövetkező lejárására va ló tekintettel az egyesület tag
ja i közül kinevezendő tagúkra vonatkozólag kér javaslatot . Miután az 
egyesületet képviselő tanácstagok közül ketten újbóli jelölésük mellőzését 
kérték, ezek helyének a pót tagokkal va ló betöltésére és új tagok jelölésére 
tett javaslatot a következő névsor szerint: 

1. Erdőbir tokosok: Báró Biederntann Imre, gróf Esterházy Móric, 
vitéz gróf Festetics Kristóf, báró Inkey Pál, gróf MailHh György, báró 
Prónay György, ifj. gróf Teleki József és báró Waldbott Kelemen 
rendes, továbbá Ajtay Jenő és vitéz Lómfalussy Sándor pót tagok. 



2. Erdőmérnökök: Biró Zoltán, Czillinger János, Csizmazia László, 
Horváth Miklós, vitéz Orezay László, Papp Béla, Rimler Pál és Térfi Béla 
rendes továbbá Ajtay Jenő és vitéz Lámfalussy Sándor pót tagok. 

A z igazgató-választmány egyhangúlag az elnök javaslata szerint 
határozott. 

A z ügyvezető rendkívüli közgyűlés öszehívására tett javaslatot. 
Szükségesnek tartja ugyanis , h o g y a tűzifa árkérdésében az egyesület leg
szélesebb nyi lvánossága is állást fogla l jon és az új vadászati törvény 
alapelveinek megállapí tására kiküldött bizottság jelentését is j óváhagy ja . 
De gondoskodni kell az igazgató-választmány megüresedett helyeinek a 
betöltéséről is. A rendkívüli közgyűlés helyéül Budapestet, idejét 1910. évi 
január hó 25-ére javasolta. Indí tványát az igazgató-választmány egyhan
gúlag magáévá tette. 

Báró Waldbott Kelemen az alapszabályok 10. §-a értelmében fel
hatalmazást kért arra, h o g y a közgyűlésnek tiszteletbeli tagok választá
sára vonatkozólag tehessen indítványt, amihez az igazgató-választmány 
egyhangúlag és örömmel járult hozzá. 

Biró Zoltán röviden ismertette a vadászati törvény revíziója tár
gyában kiküldött bizottság munkáját, amelynek részletes j egyzőkönyvé t 
hozzászólás cél jából az igazgató-választmány minden tagja megkapta. 

Gróf Keglevich Gyula, gróf Andrássy Sándor és Bencze Pál hozzá
szólása után az igazgató-választmány egyhangúlag magáévá tette az elnök 
indítványát , h o g y a bizottság jelentését a választmány bemutatja a köz
gyűlésnek és különösen a vadkárkérdés gyökeres megoldására hívja fel az 
érdekeltek f igyelmét . 

A titkár ismertette vitéz Lámfalussy Sándor indítványát, amely
ben azt kéri, forduljon az egyesület felterjesztéssel a fö ldmívelésügyi mi
niszter úrhoz, h o g y az erdőgazdaság zavartalan menetének, különösen 
pedig a termelés hiánytalan lebonyolí tásának érdekében járjon el a hon
védelmi miniszternél a tiszti és altiszti személyzet katonai szolgálattételre 
való behívásának megfelelő szabályozása tárgyában. A z igazgató-választ
mány az indí tványt egyhangúlag elfogadta. 

A z e lnök felhívja a választmány f igyelmét a „Zeitschrift für Welt-
forstwirtschaft" c ímű német folyóiratnak december hó folyamán „Ungarn" 
címmel megjelenő külön füzetére és a f igyelmességnek minél nagyobb 
példányszám vásárlásával va ló viszonzását kérte. 

A titkár bejelentette, h o g y felvételüket kérték az egyesületbe: 
dr. Hajtó Frigyesné földbirtokos, Bartoschowszky Viktor, Ferenczi Béla, 
Janek János, Kiss Imre, Mitró Sándor, Rónay Géza, Ternóczky Tibor 
erdó'mérnökök és Szunyogh Gáspár jószágfelügyelő. Javasolta felvételüket. 

A z igazgató-választmány valamennyi jelentkezőt egyhangúlag az 
egyesület tagjai sorába iktatta. 




